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 PROTOKÓŁ NR XII/2021 
z obrad XII Sesji Zwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

która odbyła się w dniu 28 października 2021r. w godz. 13.00 – 16.00. 
w sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój. 

 
 
Podjęto uchwały: 
 
 
XII.144.2021  w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok   

XII.145.2021 w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok   

 
XII.146.2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój   

 

XII.147.2021 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok   
 

XII.148.2021 w sprawie rozpatrzenia petycji   

 

XII.149.2021 w sprawie przystąpienia do Związku Miast Polskich w Poznaniu   

 

XII.150.2021 w sprawie wyłączenia Szkoły Policealnej Nr 2 z Zespołu Szkół 
Nr 2 im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju   

 

XII.151.2021 w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej Nr 2 w Jastrzębiu-Zdroju   

 

XII.152.2021 w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych 
przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za 
te usługi   

XII.153.2021 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości 
stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój odpłatną 
służebnością gruntową  

 

XII.154.2021 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i 
społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
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Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane 
dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2021  

 
XII.155.2021 w sprawie nadania nazwy placu w mieście Jastrzębie-Zdrój. 
 
 
 
 
Ad .1. 
Otwarcie XII Sesji Zwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności 
obrad. 
 
Otwarcia XII Sesji Zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Miasta – Piotr Szereda, który powitał zebranych. Na 
podstawie listy obecności, stwierdził prawomocność obrad.  
 
W Sesji udziału nie brali radni: Szymon Klimczak, Mirosław Kolb, Andrzej Matusiak, 
Tadeusz Sławik. 
 
W Sesji udział zdalny wzięli radni: Alina Chojecka, Angelika Garus-Kopertowska, 
Łukasz Kasza, Józef Kubera.  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał 
otrzymali wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad .2. 
Wybór Komisji uchwał i wniosków.  
 
Urszula Sobik – Radna Rady Miasta  
W imieniu Klubu Koalicja Samorządowa  zgłaszam do pracy radną Bernadetę 
Magiera- wyraziła zgodę. 
 
Tadeusz Markiewicz- Radny Rady Miasta 
W imieniu Klubu Radnych Koalicja Samorządowa zgłaszam do pracy radnego 
Grzegorza Mosonia - wyraził zgodę. 
 
Głosowanie radnych: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
Stwierdzam, że skład Komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.  
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Ad.3.  
Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Miasta.  
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
 - Czy są pytania bądź wątpliwości do protokołu z X Sesji Rady Miasta? Nie widzę. 
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z X Sesji Rady Miasta? 
 
Głosowanie radnych: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta  
 - Stwierdzam, że Rada Miasta przyjęła protokół jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.   

Ad.4.  
Informacja Prezydenta Miasta 
 
Prezydent Miasta – Anna Hetman przestawiła informację Prezydenta od ostatniej 
Sesji do dnia dzisiejszego. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
Prezydenta Miasta Anna Hetman oddała głos Naczelnikowi Wydziału Edukacji 
Stanisławowi Faber w celu przedstawienia Informacji Prezydenta Miasta o stanie 
realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2021/2022. 
 
Przedstawiona Informacja Prezydenta Miasta o stanie realizacji zadań oświatowych 
w roku szkolnym 2021/2022 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
Michał Urgoł  
Dziękujemy za prezentację, chcę zapytać, z czego wynikają tak duże różnice                      
w koszcie utrzymania jednego ucznia, od 8 do 15 tysięcy? 
 
Stanisław Faber 
Odniosę się do tego, o czym mówiłem na Komisji Budżetu w kwietniu 2021 roku, 
roku, przede wszystkim to zależy od liczebności tych oddziałów oraz ewentualnych 
dodatkowych zajęć, zasadności i racjonalizacji opieki świetlicowej i pomocy 
psychologiczno-pedagogicznej. Liczebność ma tutaj decydujący wpływ, 
przystępując do rekrutacji w klasach pierwszych szkół podstawowych zwracaliśmy 
uwagę na to, aby te oddziały były dopełnione w sposób, jaki wskazuje 
ustawodawca czyli 25 dzieci.  
 
Michał Urgoł 
Również utrzymania bieżącego budynków? 
 
Stanisław Faber 
Również te koszty,  koszty dotyczące nie tylko wynagrodzeń pedagogicznych ale 
również niepedagogicznych, ogólnie biorąc pod uwagę dane z Polski to 8-9 tysięcy 
jest pewnym standardem. 
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Ad.5.  
Sprawozdanie Prezydenta Miasta z realizacji uchwał Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój podjętych w III kwartale 2021 roku oraz aktów prawa 
miejscowego. 
 
Prezydent Miasta Anna Hetman przedstawiła sprawozdanie   z realizacji uchwał 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój podjętych w III kwartale 2021 roku oraz aktów prawa 
miejscowego. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.6. 
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta.  
 
Informację Przewodniczącego Rady Miasta przedstawił Przewodniczący Rady 
Miasta   – Piotr Szereda. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 
 
Ad.7. 
Zgłaszanie interpelacji.  
 
Jarosław Potępa w sprawie: 
 - dowozu dzieci do Domu Nauki i Rehabilitacji, 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
Radni Tadeusz Markiewicz, Ryszard Piechoczek, Michał Urgoł, Grzegorz Mosoń w 
sprawie środków pieniężnych dla Sołectw oraz Zarządów Osiedli w zakresie kultury 
i sportu.  
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
Radny Piotr Szereda w sprawach: 
 
- realizacji ustawy o samorządzie przez urzędników Urzędu Miasta Jastrzębie- 
   Zdrój, 
- udziału pani Prezydent w IV Forum Burmistrzów Sprawiedliwej Transformacji  
   w Koninie, 
- przygotowania budżetu miasta na rok 2022 z uwzględnieniem możliwości  
   przeprowadzenia realnego wzrostu wynagrodzenia pracowników Urzędu Miasta 
   Jastrzębie-Zdrój. 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 11-13 do niniejszego protokołu. 
 
Do protokołu interpelację złożył Piotr Szereda w sprawie: 
- schodów terenowych i drogi przy ul. I Krasickiego.  
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
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Ad.8. 
Podatki i opłaty lokalne.  
 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wysokości stawek podatki od nieruchomości na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok   
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.144.2021 w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok , została 
przyjęta głosami: za – 15, przeciw – 0 , wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok   
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.145.2021 w sprawie wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok  
została przyjęta głosami: za – 18, przeciw – 0 , wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16  do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.9. 
Podjęcie uchwał w sprawach bieżących zgodnie z wykazem.  
 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój   
 
Opinia Komisji Budżetu i Skarbu - pozytywna 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
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 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.146.2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój  została przyjęta głosami: za – 17, 
przeciw – 0,  wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2021 
rok   
 
Opinie Komisji Rady Miasta - pozytywne 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.147.2021 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2021 rok  została przyjęta głosami: za – 18, przeciw 
– 0,  wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji   
 
Opinia Komisji Skarg Wniosków i Petycji – pozytywna. 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.148.2021 w sprawie rozpatrzenia petycji  została przyjęta 
głosami: za – 18, przeciw – 0,  wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do Związku Miasta Polskich w Poznaniu   
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Opinie Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego oraz 
Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywne. 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.149.2021 w sprawie przystąpienia do Związku Miasta 
Polskich w Poznaniu została przyjęta głosami: za – 11  przeciw – 2,  
wstrzymujących się –4. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyłączenia Szkoły Policealnej Nr 2 z Zespołu Szkół Nr 2 im. 
Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju   
 
Opinie Komisji Edukacji oraz Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywne. 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.150.2021 w sprawie wyłączenia Szkoły Policealnej Nr 2  
z Zespołu Szkół Nr 2 im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju   
została przyjęta głosami: za – 18, przeciw – 0,  wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej Nr 2 w Jastrzębiu-Zdroju   
 
Opinie Komisji Edukacji oraz Komisji Budżetu i Skarbu – pozytywne. 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.151.2021 w sprawie likwidacji Szkoły Policealnej Nr 2 w 
Jastrzębiu-Zdroju  została przyjęta głosami: za – 18, przeciw – 0,  
wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22  do niniejszego 
protokołu. 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez 
miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz 
wysokości cen za te usługi   
 
Opinie Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Budżetu i Skarbu – pozytywne. 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.152.2021 w sprawie określenia rodzaju dodatkowych 
usług świadczonych przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi   
została przyjęta głosami: za – 18, przeciw – 0,  wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości stanowiącej 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój odpłatną służebnością gruntową 
 
Opinia Komisji Gospodarki Przestrzennej- pozytywna. 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.153.2021 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój odpłatną 
służebnością gruntową została przyjęta głosami: za – 19, przeciw – 0,  
wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24  do niniejszego 
protokołu. 
 
Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt 
uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, 
na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2021  
 
Opinie Komisji Rodziny i Polityki Społecznej oraz Budżetu i Skarbu - pozytywne 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
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 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.154.2021 w sprawie określenia zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2021 została przyjęta 
głosami: za – 19, przeciw – 0,  wstrzymujących się –0. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25  do niniejszego 
protokołu. 
 
Jarosław Potępa 
Składam wniosek formalny o zmianę porządku obrad i wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie nadania imienia WOŚP-u placowi przy Kinie 
Centrum. Jest grupa inicjatywna, obywatelska, projekt uchwały dotyczący nadania 
imieniu rondu temu, które jest w tej chwili prawie na ukończeniu imieniem Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy, jest to ekipa, która nie upiera się, aby to było 
rondo. Wiem, że pan Przewodniczący, pani Prezydent, Prezydium, stanęli na 
wysokości zadania i przychylili się do tego, aby ten plac przed Kinem Centrum, 
gdzie odbywają się coroczne finały, nadać mu tę nazwę. Będzie to ukłon dla osób, 
które ten Komitet zawiązały, które zwróciły się do mnie w czasie wakacji. Uważam, 
że WOŚP to inicjatywa, która nie potrzebuje pomników bo ma je w postaci całej 
ilości dzieci i młodzieży, które w tym uczestniczą. Bardzo proszę o przychylenie się 
do zmiany porządku obrad oraz przyjęcie tej uchwały w proponowanym brzmieniu. 
Niech to będzie nasze jastrzębskie porozumienie ponad podziałami.  
 
Piotr Szereda 
Rozmawiałem z panią Prezydent, osobiście podjąłem decyzję co do tego, że nie 
będzie tych projektów uchwał na tej Sesji, ponieważ ostatnio wpłynęło wiele 
różnych propozycji, co do różnych miejsc. Mamy Komisję ds. nazewnictwa, pani 
Prezydent uruchomiła konsultację w mediach, otrzymałem stosowne pismo do 
Biura, że trzeba to unormować. Jeśli chodzi o uhonorowanie Orkiestry, to myślę, 
że składnia się do tego, co Pani Prezydent również potwierdziła, że ten Plac będzie 
odpowiednim miejscem do nadania tej nazwy. Proszę o zmianę porządku obrad                 
i przegłosowanie tej uchwały.  
 
Wniosek w sprawie zmiany porządku obrad – wprowadzenie projektu 
uchwały sprawie nadania nazwy placu w mieście Jastrzębie-Zdrój został 
przyjęty głosami: za – 16, przeciw – 1,  wstrzymujących się –0. 
 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła wniosek większością głosów.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26  do niniejszego 
protokołu. 
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Grzegorz Mosoń  – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił 
projekt uchwały w sprawie nadania nazwy placu w mieście Jastrzębie-Zdrój. 
 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego oraz Budżetu  
i Skarbu. 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała nr XII.155.2021 w sprawie nadania nazwy placu w mieście 
Jastrzębie-Zdrój  została przyjęta głosami: za – 16, przeciw – 0,  
wstrzymujących się –1. 
 
Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta   
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.    
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.10. 
Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta. 
 
Nie wniesiono.  
 
Ad.11. 
Wolne głosy i wnioski 
 
Przedstawiciel pracowników Jastrzębskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Szanowni Państwo stoję przed państwem jako przedstawiciel pracowników 
jastrzębskiego Ośrodka Pomocy Społecznej apeluję o pochylenie się nad kwestią 
naszych wynagrodzeń za pracę. W Ośrodku pracuję od 6 trudnych lat, wiele moich 
koleżanek pracuje w Ośrodku dłużej i mówimy dzisiaj dość. Dość mamy pomijania 
naszego Ośrodka w podwyżkach, dość mamy uwłaczających pensji, dość mamy 
nierównego traktowania wobec innych jednostek. Ośrodek Pomocy Społecznej jest 
instytucją, która opiera się na pracy ratunkowej, ponieważ to nasi pracownicy, 
często z narażeniem życia i zdrowia ratować muszą mieszkańców naszego miasta, 
praca w trudnych warunkach, z osobami chorymi, uzależnionymi, zaburzonymi, to 
nasza codzienność. Trudno jednak prowadzić działania naprawcze, gdy sami 
jesteśmy pozbawieni godziwych zarobków. Każdy z nas jest specjalistą w swojej 
profesji poprzez staż pracy, szkolenia, ta praca to świadomy wybór i potrzeba 
niesienia drugiemu człowiekowi pomocy. Płace moich koleżanek i kolegów to nie 
nagroda, ale kara za to, że w każdym czasie, w trudnych warunkach pracownicy 
wyruszają w teren aby wspomagać i interweniować, jesteśmy pierwszą linią 
pomocy. Co roku na Święto Pracownika Socjalnego wysyłacie państwo do nas 
szereg życzeń i gratulacji, za co serdecznie dziękujemy. Ale dziś głośno chcemy 
powiedzieć, że  magiczny uścisk dłoni, dyplom za zasługi już nam nie wystarczy, 
ponieważ tym nie nakarmimy naszych rodzin i nie opłacimy rachunków. Polityka 
pani Prezydent miała nie doprowadzić do różnicowań i podziałów. Pani Prezydent, 
to się nie udało, dziś mówimy, że jesteśmy pracownikami gorszego sortu, a 
pomijanie naszych potrzeb i próśb o podwyżki do tego doprowadziły. Dawid Ougli 
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powiedział, że zawierać transakcje handlowe potrafi każdy głupi, ale trzeba 
geniuszu, wiary i wytrwałości by stworzyć markę. Szanowni państwo tą marką i 
tymi geniuszami są pracownicy Ośrodka, którzy tutaj są,  tym geniuszom 
mieszkańcy zawdzięczają życie i bezpieczeństwo, ci geniusze nie pozostają głusi 
na wołanie o pomoc i wsparcie, tym geniuszom pokażcie dzisiaj, że wasze życzenia 
i podziękowania są czegoś warte. Powtórzę, że jedynym, czego chcemy jest 
podwyższenie naszych wynagrodzeń i wyłącznie w tym celu podejmujemy te 
działania.  
 
Danuta Jemioło – Przedstawiciel strony społecznej,  Przewodnicząca Rady TSP 
Jastrzębie-Zdrój 
Pani Prezydent, państwo radni, zgromadzeni, wysłuchaliśmy przejmującego 
przemówienia przedstawicielki Ośrodka Pomocy Społecznej. Wczoraj miałam ten 
zaszczyt, że spotkałam się chyba ze wszystkimi pracownikami u nich na miejscu. 
Propozycja, którą pani Prezydent przedstawiła tj. 210 zł do płacy zasadniczej to 
jest ta propozycja ubliżająca. Dochody miasta z PIT i CIT w roku 2021 wyniosły 
127 mln, plany na 2022 tych dochodów wynoszą 122 mln zł, plus jednorazowa 
kwota uzupełniająca w wysokości 20 mln zł, do wydania w roku 2022, razem 144 
mln, w związku z tym miasto otrzymało 13 mln więcej niż w roku obecnym, tj 
2021. Kwota jednorazowa uzupełniająca w wysokości 20 mln, która już wpłynęła 
do miasta, wg wytycznych Ministra Finansów może być przeznaczona na wydatki 
bieżące i majątkowe. Zgodnie  z WPF na 2022 rok zaplanowano dochody z PIT i 
CIT w wysokości 131 mln zł., a miasto otrzyma wspomniane 140 mln zł, czyli o 9 
mln. zł więcej. Na 2021 rok, dochody z subwencji oświatowej wyniosą 120 mln zł, 
natomiast na 2022 rok miasto otrzyma 126 mln zł. Wiemy też, że w 2022 roku 
miasto będzie miało około 40 mln zł na inwestycje, nie będę wchodzić głębiej w 
subwencje ponieważ subwencja oświatowa to nie jest jedyne źródło finansowania 
oświaty, jest jeszcze subwencja dla przedszkoli dla 6 latków oraz dotacja 
przedszkolna na dzieci od 3-5 roku, oraz udział w podatkach PIT i CIT, dlaczego o 
tym mówię, bo zawsze było mówione, że nie ma pieniędzy na wzrost 
wynagrodzenia, bo subwencja nie pokrywa kosztów utrzymania oświaty, 
przypominam, budynki, remonty, to jest zadanie własne, to jest własność miasta, 
tak jak drogi to jest własność miasta i miasto musi je remontować, miasto ma 
zgodnie ze sprawozdaniem za III kwartał, ma wolne środki pieniężne w wysokości 
24 mln zł, nadwyżkę, niewykorzystane środki pieniężne to 19 mln zł, są to 
niewykorzystane środki bieżące na rachunku bieżącym budżetu pochodzące z Unii 
Europejskiej, nadwyżka z lat ubiegłych 67 mln. Miasto Jastrzębie-Zdrój jest 
jedynym miastem na prawach powiatu wykazującym nadwyżkę w tej wysokości, 
nadwyżkę wykazują jeszcze Gliwice w wysokości 5 mln. Nadwyżka budżetowa za 
rok 2021 za III kwartał już wynosi 62 mln, wykazać należy, że uchwalając budżet 
na 2021 rok założono deficyt w wysokości 43 mln, a nadwyżka po III kwartale 62 
mln zł. Zobowiązania, zgodnie ze sprawozdaniami za III kwartał, miasto ma 
zobowiązania w wysokości 24 mln zł, 30 mln zł było obligacji, w tym roku spłacono 
6 mln zł, licząc zobowiązania do dochodów, jakie miasto planuje w 2021 roku, 
zadłużenie naszego miasta stanowi 4,2% budżetu miasta i jest najniższe w 
miastach na prawach powiatu w naszym województwie, dla porównania miasto 
Żory zadłużenie 72,4%, Rybnik 24%, Wodzisław 27%, Dąbrowa Górnicza 31%, 
Tychy 12,1%, Jaworzno 24,8%, Zabrze 65,8%. Te dane przedstawiam państwu 
aby uświadomić radnym, Zarządowi Miasta, aby uświadomić wam, 210 zł podwyżki 
to jest naprawdę ubliżająca podwyżka, tym bardziej, że w tym roku było 0. Wynika 
to z tego, że w układzie ponadzakładowym jest zapis, że jak strony nie dojdą do 
porozumienia, to wtedy będzie wzrost wynagrodzenia określony w sferze 
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budżetowej, na 2021 rok w sferze budżetowej było zero. Pani Prezydent nawet 
rozmawiać z nami nie chciała, od razu mówiła zero, nie ma pieniędzy, covid i 
wszystko się wali, nie ma.  Najbardziej pan Skarbnik tę sytuację tak przedstawiał. 
Ale w tym roku na 2022 rok przewidziano wzrost wynagrodzenia 4,4% wzrost 
funduszu wynagrodzeń i pierwsza propozycja i pani Prezydent tak mówiła, że ma 
zawierać płacę minimalną. Udowodniliśmy, że wzrost funduszu wynagrodzeń o 
4,4% i w tym pokrycie wzrostu płacy minimalnej, spowoduje jedno… będę się 
posiłkować… w tym układzie ponadzakładowym są 4 zakłady, aby zabezpieczyć 
płacę minimalną są zabezpieczone kwoty i ile zostawało na podwyżki, MZN, kwota 
niezbędna do zabezpieczenia wyrównania wynagrodzenia do 3010, bo od stycznia 
taka będzie płaca minimalna, to dało koszt ponad 82 900zł, co stanowi dla 27 osób 
wzrost wynagrodzenia o ponad 7,5%, dla 4 osób 3,79%, reszta kwoty, która 
pozostała powoduje wzrost wynagrodzenia 3,68%. MOSiR podobna sytuacja, 
zabezpieczenie dla osób minimalnie zarabiających, pozostała kwota wzrostu 
wynagrodzenia to jest 1,63%. OPS, do kwoty niezbędnej do zabezpieczenia 3010 
zł, to jest około 120 tysięcy, co stanowi dla 41 osób, wzrost o 7,5%, a dla 14 osób 
wzrost o 2,03%, dla jednej osoby 0,33%, do podziału dla pozostałych pracowników 
3,61%, a w DPS-ie, kwota niezbędna do zabezpieczenia wyrównania do 3010 zł, 
to jest kwota ok. 61 tys. zł, co stanowi średni wzrost w tej grupie o 7,22%, do 
podziału dla pozostałych pracowników zabrakło środków. Nie można dalej 
kontynuować takiej polityki związanej z wynagrodzeniem w jednostkach, nie tylko 
w Urzędzie Miasta panie Przewodniczący, bo pan mówił o urzędnikach, to są 
pracownicy samorządowi, Jastrzębski Zakład Komunalny, gdzie mężczyźni na rękę 
zarabiają po 2200, 2300 zł, pracując na zmianę z różnymi uciążliwościami, nie 
można kontynuować takiej polityki, była jedna podwyżka w roku wyborczym. Ale 
tak nie można działać w samorządzie, państwo musicie, naprawdę musicie, nie o 
210 zł,  czyli wzrost do płacy minimalnej, tylko dać zdecydowanie większą kwotę 
czy procent dla pracowników jednostek samorządowych. W grudniu poprzedniego 
roku, zero procent w sferze budżetowej,  prosiliśmy państwa, dajcie po te 200 
złotych wszystkich pracownikom, to nie, bo miasto zbankrutuje, nie bo najwyżej 
będziemy ograniczać pracę jednostek. … tak mówiliście, ja tu nie wymyślam, to 
były wasze słowa. Proszę was, naprawdę proszę was, państwo radni, nie może ta 
bieda dłużej trwać, jeśli chodzi o wynagrodzenie pracowników jednostek 
podległych miastu.  
 
Piotr Szereda 
Nie chciałbym być stroną, wolałbym być po środku, radni również aby wyważyli 
swoje decyzje, które są poważne i dotyczą naszego budżetu, ja  z tej strony na to 
patrzę, i powinniśmy tą sytuację bardzo poważnie rozpatrzyć. W przyszłym roku 
należałoby znaleźć czas, aby popracować nad ponadzakładowym układem 
zbiorowym pracy dotyczącym wszystkich pracowników w Jastrzębiu-Zdroju. Wiąże 
się to z ogromem pracy, wartościowaniem stanowisk pracy, są bardzo duże 
rozbieżności na stanowiskach pracy. To jest bardzo wielka i kosztowna operacja. 
Podczas spotkań w dniach 15-16.11, dopracujemy się jakiegoś rozwiązania. Z 
przykrością mówię, że rozwiązanie proponowane w tej chwili tj. 11 wypłat jest nie 
do przyjęcia. Bardzo dużo pracowników podległych Urzędowi Miasta osiąga 
minimalne wynagrodzenie 20, 40, 60% w OPS, nasz błąd jest taki, że nie było co 
roku czegoś nie było starania się uporządkowania tego. Propozycja przesunięcia o 
jeden miesiąc, to jest problem przeżycia półtora tygodnia po nowym roku, 10 dni 
bez czegoś, a nie wszyscy mają drugą stronę, męża czy żonę, może być problem 
z przeżyciem, nawet nie zaproponowano jakiejś rekompensaty, przekładanie tej 
puli na następny rok spowoduje jeszcze większy problem. Ubóstwo pracowników. 
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Mam apel do pani Prezydent, Prezydentów, Skarbnika, Radnych, abyśmy razem 
pochylili się i wspólnie starali się ten problem rozwiązać, bo jest on bolesny, dla 
wszystkich tych, którzy dziś słuchali, mam nadzieję, że znajdziemy rozwiązanie, 
dogadamy się bez podtekstów politycznych,  postaramy się ten problem rozwiązać, 
czy się uda, mam nadzieję że tak, czas pokaże.  
 
Anna Hetman 
Jeżeli jest tak dobrze, to dlaczego jest tak źle? Mieliśmy dziś spotkanie konwent 
Prezydentów, na którym dyskutowaliśmy jak sobie poradzić z budżetem na 
przyszły rok. Proszę sobie odpowiedzieć na pytanie, jaki interes mają prezydenci 
wójtowie, burmistrzowie, aby nie podnieść pracownikom wynagrodzeń, by nie 
zmienić całego systemu? Chciałabym też wyraźnie podkreślić, że możemy 
dyskutować nad wszystkim, przerzucać się argumentami, bić się na słowa, ale  
ważne, aby to były słowa prawdziwe. Nie zgadzam się z mitami, które państwo 
tworzycie, pani Przewodnicząca też tu wiele takich danych przedstawiła, które nie 
maja nic do rzeczywistości. Wybiórczo dane można przestawić cyfry, liczby, to jest 
bardzo prosto.. jednak analiza danych wymaga wiedzy. Państwo macie możliwości, 
są biegli, którzy mogą ten budżet sprawdzić, mogą powiedzieć, gdzie jest ta 
nadwyżka, co z nią zrobiono, gdzie jest ta nadwyżka w tej chwili. Bo państwo 
jesteście wprowadzana w błąd bardzo często. To nie jest tak, jak się mówi, że w 
budżecie miasta jest nadwyżka raz 60 mln zł, raz 100 mln zł, rankingi podawane 
co jakiś czas to są statystyki, nie zawsze metodologia jest właściwa. Krąży mit, że 
jesteśmy bogatym miastem, a to nie jest prawda, sam fakt, że ponad 90% 
mieszkańców miasta Jastrzębia-Zdroju płaci najniższy podatek. Co to oznacza, że 
zarabiamy najwięcej, że nasze miasto jest bogate? – zupełnie coś odwrotnego.  
Do zastanowienia dla państwa, pracowników nie tylko OPS, ale wszystkich 
jednostek i też naszego Urzędu, pan Przewodniczący wyszedł z propozycją 
ponadzakładowego układu pracy, taki układ funkcjonuje już w naszym mieście 
wiele, wiele lat, nie został stworzony za czasów Prezydent Hetman, tylko wcześniej. 
Dlaczego żaden Prezydent nie był w stanie tych wynagrodzeń podnosić wcześniej 
i regulować tak jak pan Przewodnicząca czy Przewodniczący mówił, czy ten układ 
przyniósł coś dodatkowo więcej ponadto co miasto może dać dla pracowników. Gdy 
rozmawiamy z prawnikami na spotkaniach, zastanawiają się jak możliwy jest układ 
zbiorowy pracy w sferze budżetowej, która kieruje się ustawą o finansach 
publicznych, która nakazuje i zakazuje pewnych działań, nie mówię że zakazuje 
układu, ale o finansach tu jest mowa. Proszę się dobrze zastanowić, kto i jaki ma 
interes bo fajnie się mówi, ale rzeczywistość pokazuje później coś innego, nie jest 
prawdą, że w roku wyborczym były największe podwyżki, najwięcej wydaliśmy na 
podwyżki w roku 2020, ponad 8 mln zł. OPS raz był wyjątkowo potraktowany i w 
innym przypadku też, poza wszystkimi innymi zakładami w Urzędzie OPS miał 
gratis regulacje. Takie regulacje odbywają się u nas od 2015 roku, kiedy przyszłam 
kominy między pracownikami były nie do zaakceptowania, faktem jest, to o czym 
mówił pan Przewodniczący, że nie każdy inspektor powinien tak samo zarabiać, bo 
jeśli zrobilibyśmy wartościowanie stanowisk, a zastanawialiśmy się nad tym 
wielokrotnie, wycofując się z tego pomysłu tylko dlatego, że wielu z państwa by na 
tym straciło, zawsze jedni zyskują, inni tracą. Każdy wydział i zakład pracy różni 
się. Wartościowanie polega na tym, że jest wyceniana praca pracownika na danym 
stanowisku. Dlatego chyba trzy razy podchodziliśmy do tego tematu i wycofaliśmy 
się ze względu na to, że byłoby dużo niezadowolenia. Regulacja prac od 2015 roku 
polegała na tym, ze w miarę zbliżone wynagrodzenia dla wszystkich pracowników 
w danym Wydziale w danej jednostce, aby nie było różnić między jednostkami. 
Zatem nie jest prawdą, że nie pochylamy się nad tym, od początku roku siedzimy 
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nad tym bo już wówczas była mowa o wzroście płacy minimalnej, który 
spowodował spłaszczenie i okazuje się, że dużo osób zbliżyło się do płacy 
minimalnej ale w dół. Inwestycje, które są w mieście realizowane, z podatków, z 
projektów unijnych, to nie są wydatki bieżące. My borykamy się z wydatkami 
bieżącymi, w samorządach jest tak, że projekt Polskiego Ładu polega na tym, że 
nam się zabiera pieniądze nie wprost tylko poprzez ulgi dla pracowników, progi 
podatkowe, to oznacza, że w samorządzie jest tych pieniędzy mniej, bo pieniądze 
z podatków nie trafiają do miasta. W zamian za to otrzymujemy jednorazową 
rekompensatę, którą też mamy przeznaczyć na wydatki inwestycyjne. To jest 
nasze zmartwienie, wy jesteście pracownikami, dobrze wykonujecie swoją pracę, 
a my musimy znaleźć wyjście z tej trudnej sytuacji.  Jednym ze sposobów jest 
propozycja, którą państwu przedłożyliśmy jeśli chodzi o podwyżkę na 2022 rok. To 
nie jest powiedziane wprost że ja kłamię, Zastępcy, Skarbnik, ale pośrednio  tak 
to odbieramy, zatem bardzo proszę udowodnić nam, gdzie są te pieniądze, skąd 
możemy wziąć i jak pracownikom to wypłacić. Bardzo proszę, biegłych jest wielu, 
czekamy na taką analizę.  
 
 
Roman Foksowicz 
Wszyscy chcielibyśmy aby wypłaty były satysfakcjonujące, hasło „ tak krawiec 
kraje jak mu materii staje” to jest prawda. Pani Przewodnicząca przestawiła jak to 
w naszym mieście jest dużo pieniędzy, tak do końca nie jest, trzeba przedstawić 
fakty. Program Polski Ład to nie tylko środki które otrzymamy na inwestycje ale 
również zmniejszenie naszych dochodów bieżących i złota zasada budżetu 
określona prawem: miasto może wydać tyle, ile zbierze dochodów bieżących, nic 
więcej. Nie tylko Jastrzębie ale i wszystkie samorządy borykają się z tym 
problemem, mamy o około 30 mln mniejsze dochody bieżące. Subwencja 
wyrównawcza może być wydana tylko na inwestycje, na nic więcej, brakuje nam 
jeszcze 10 mln. zł. żeby wyrównać straty które będziemy mieli, w żaden sposób 
nie można z tego finansować wynagrodzeń. Nie mamy pokrycia na kolejne lata aby 
powiedzieć, dajemy wielkie podwyżki ale co za rok? Skąd weźmiemy pieniądze na 
to, aby utrzymać te podwyżki, żeby pracowników nie zwalniać? To jest poważny 
problem i zmartwienie, które mamy w tej chwili. Zgadzam się z panią 
Przewodniczącą aby o tych podwyżkach mówić, tylko miasto Jastrzębie-Zdrój  i 
Rada Miasta to nie jest miejsce, aby domagać się tych podwyżek, aby te podwyżki 
załatwiać, najpierw to samorządy muszą mieć z czego się utrzymać aby dać 
podwyżki. To Warszawa jest miejscem gdzie można próbować walczyć o podwyżki 
dla wszystkich pracowników, ja również pójdę w pierwszym szeregu i będę walczył 
o to, ale musimy pamiętać aby nie zmniejszać dochodów samorządów.  
 
Piotr Szereda 
Mam nadzieję, że znajdziemy rozwiązanie, w zeszłym roku przegłosowaliśmy 
uchwałę, wystosowaliśmy pismo do Ministerstwa, dotyczące działań Rządu 
obniżające podatki, dostaliśmy odpowiedź, że mimo obniżenia podatków to i tak 
mieliśmy dodatni wynik jeśli chodzi o zaplanowane przychody. Zawsze zakładamy 
bardzo pesymistycznie ten budżet, potem znajdują się pieniądze. Powiem rzecz 
niepopularną wśród naszych mieszkańców, kwestia utrzymania chodników, 
ścieżek, dróg, nad tym też się trzeba pochylić, jest to bardzo ważne, czasami 
jednak trzeba powiedzieć, że mea culpa- ale w tym roku trochę mniej.  
 
Roman Foksowicz 
Stoimy przed zadaniem ścięcia z budżetu 32 mln zł z wydatków bieżących, jako 



15 
 

przykład podam że mieliśmy na ten rok 12 mln zł na remonty, będziemy mieli tyko 
1 mln. zł., to jest skala, o której mówiliśmy.  
 
Bernadeta Magiera 
Całym sercem jestem z pracownikami OPS-u, bo wiem, jak wygląda wasza praca. 
Wiem, że jest to praca bardzo trudna, niebezpieczna, wymagająca samozaparcia, 
odwagi, samodyscypliny i wiedzy. Zawsze w życiu polegam na specjalistach, tutaj 
polegam na zdaniu pani Prezydent, pana Skarbnika, nie mamy takiej wiedzy 
dogłębnej jaką mają te osoby. Do tej sprawy, w temacie której dziś przyszliście 
państwo, na pewno wrócimy, wierzę, że pani Prezydent tak jak powiedziała, całym 
sercem jest z wami i gdyby miała, dałaby te podwyżki.  
Chcę państwa serdecznie zaprosić na kwestę, która będzie miała miejsce na 
każdym cmentarzu naszego miasta. Każda złotówka się liczy, bardzo proszę                     
o udział w tej kweście.  
 
Piotr Szereda 
Proszę radnych o zarezerwowanie terminu 15-16.11.br, na pierwsze posiedzenie 
wszystkich Komisji, proszę o stu procentową obecność na czas prac nad budżetem.  
 
 Ad. 12. 
Zakończenie obrad Sesji. 
 
Piotr Szereda - Przewodniczący  Rady Miasta   
Szanowni państwo, zamykam XII Sesję zwyczajną Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój.  
 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk 
 


